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I medfør af § 36, stk. 1 i Landstingets Forretningsorden fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Landsstyret:

 Spørgsmål til Landsstyret: Når sundhedsmedhjælperne i 2009-2010 er blevet oplært til 
sundhedsassistenter, har man så de nødvendige antal medarbejdere i sundhedsvæsenet? Har 
man for eftertiden planer om at fortsætte sundhedsmedhjælperuddannelsen?
(Landstingsmedlem Jonathan Motzfeldt, Siumut)

Begrundelse:
Videreuddannelser i Grønland bliver ikke færre i en udtalt konkurrerende verden. Denne tendens 

må  vi  som  enkelte  mennesker  og  medborgere  følge  med  i.  Dette  er  også  i  tilfældet 

sundhedsvæsenet, der gerne skal betjene os ordentligt i fremtiden. Vi også brug for veluddannede 

læger, speciallæger og også personer, som har passende uddannelse, som kan passe på og støtte 

patienterne. Dette er på sin plads.

Når vi kikker på sundhedsvæsenets problemer i dag, kan vi til daglig mærke, at der er mangel på 

personer, som kan støtte patienterne. Dette mangel på personalegruppen må og skal vi gøre noget 

ved her i Grønland.

Vi ved, at administrationen ved sundhedsvæsenet erkender dette og gør alt for at løse problemet, 

for at vi alla kan føle os trygge.

Derfor skal mit spørgsmål forstås på denne måde, at vi vil prøve at bruge os af de gode kræfter, 

der er i samfundet for at støtte sundhedsvæsenet.

Arbejdet med mennesker, og med syge mennesker i særdeleshed er et stykke arbejde der kræver 

menneskenærhed og menneskekendskab og vilje. På grund af den store mangel på sygeplejere 

afleverer et hurtigt  arbejdende udvalg, Task Force resultat af deres arbejde i maj måned – det 

venter vi på med spænding, men regner ikke med, at sundhedsmedhjælpere i nær fremtid bliver 

overflødige, derfor er det på sin plads at spørge, om sundhedsmedhjælperuddannelsen fortsætter i 

fremtiden. 
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